
Algemene Beschouwing bij Kadernota 2021-2023 

Voorzitter, 

In een onzekere tijd komen we als gemeenteraad bij elkaar om de kaders voor de komende jaren vast 
te stellen. Voordat we onze beschouwing daarop geven, willen we even stil staan bij de tijd die achter 
ons ligt. Want hoewel het een onzekere tijd was, met ziekte, verdriet en eenzaamheid zorgden we als 
inwoners voor elkaar en gebeurden er prachtige dingen. Zo denk ik terug aan de boog die de drie 
voetbalclubs samen lieten plaatsen bij zorgcentrum de Haven, aan Catrien Vedder die samen met 
anderen veel mondkapjes maakte, de vele lekkernijen die uitgedeeld werden bij ouderen, bossen 
bloemen die bezorgd werden. De flexibiliteit van de scholen om de leerlingen te blijven onderwijzen 
en de creativiteit van ondernemers om het hoofd boven water te houden. Een virus kan de wereld 
voor een groot deel stilleggen. Maar dan valt extra op hoe veerkrachtig ons dorp is als er mooie 
initiatieven er ontstaan om dit samen te doorstaan en mee te leven met elkaar. Dat maakt ons als 
ChristenUnie trots op onze inwoners en zijn we dankbaar dat we een rol mogen spelen in het 
gemeentebestuur. 

Voorzitter, we voelen daarbij extra de verantwoordelijkheid om het goede te zoeken voor ons 
Bunschoten, Spakenburg, Eemdijk en Zevenhuizen. Vandaag bepalen we de kaders voor de komende 
jaren en dat willen we zorgvuldig doen.  

Vorig jaar heeft de gemeenteraad bij het vaststellen van de kadernota unaniem twee moties 
aangenomen: 

- Onderzoek naar kostenbeheersing in het sociaal domein 
- Onderzoek ter voorbereiding op een kerntakendiscussie 

Bij beide moties werd ook een termijn gesteld waarvoor het resultaat bekend moest zijn. Nu zijn we 
een jaar verder en ligt er een voorstel om de kadernota vast te stellen zonder dat de uitkomsten van 
deze onderzoeken vandaag meegenomen kunnen worden. Natuurlijk zijn de omstandigheden flink 
veranderd ten opzichte van vorig jaar. Er zit inmiddels een ander college en we hebben te maken met 
de coronacrisis. Maar onze vraag aan het college is waarom de raad niet geïnformeerd is dat de 
gevraagde planning niet gehaald werd.  

We hadden dan als raad kunnen besluiten om bijvoorbeeld geen Kadernota vast te stellen of om het 
vaststellen van de Kadernota na de zomer te doen. Als oppositie merken we keer op keer dat de raad 
niet goed geïnformeerd wordt over lopende processen. En dat vinden we jammer, want hierdoor 
kunnen wij onze taak als raad niet goed uitvoeren. U maakt het ons moeilijk om vandaag kaders te 
stellen.  

Dan de inhoud van de kadernota. Deze bevat veel onzekerheden. In de kadernota staan wensen voor 
nieuw beleid, maar de financiering hiervoor is er niet, tenzij we in de kerntakendiscussie hiervoor 
ruimte vinden door te bezuinigen. Misschien komen we tijdens de kerntakendiscussie na de zomer 
tot de conclusie dat we de bezuinigingen zo onwenselijk vinden, dat we dan toch liever het nieuw 
beleid niet uitvoeren. Daarmee wordt het erg moeilijk om nu de kadernota met deze kaders goed te 
keuren.. Bij het invullen van de taakstelling zullen we dan ook drie zaken moeten meenemen: 

- Kerntaken schrappen of verminderen  
- De lasten verhogen 
- Nieuw beleid gedeelte schrappen 

 
Omdat deze werkwijze niet uit de huidige kadernota blijkt, dienen we het volgende amendement in: 
Amendement invulling bezuiniging kerntakendiscussie.  
 



Vervolgens kan de ChristenUnie zich ook niet vinden in het voorstel om jaarlijks minimaal 500.000 
euro toe te voegen aan de algemene reserves om zo te solvabiliteit verder op te krikken. Het 
verhogen van de solvabiliteit lijkt een doel op zich te worden. Dat vinden we een verkeerd 
uitgangspunt. Er is wat de ChristenUnie betreft totaal geen reden om ons hierover zorgen te maken. 
De solvabiliteit stijgt en de verwachting is dat we de komende jaren boven de 30% uit zullen komen. 
En als je de grondexploitaties en de grote spaarpot die we hebben bij het Rijk buiten beschouwing 
laten, hebben we een solvabiliteit van tegen de 50%. Daar komt bij dat de solvabiliteitsratio een 
indicator is. De solvabiliteit is bij ons met name laag door het grote grondbezit, met de daarvoor 
benodigde reserves. Tot nu toe is gebleken dat de grondexploitaties op lange termijn gemiddeld 
kostendekkend zijn. En ook al zou dat niet helemaal het geval zijn, dan hebben we grote reserves 
aangelegd om dit op te vangen. Dit risico is dus echt beheersbaar. 
 
Bovendien is het lage niveau van de lasten in ons dorp nog een andere reden voor de lage 
solvabiliteit. We horen bij de goedkoopste gemeenten van Nederland. Jarenlange lage lasten leidt 
ook tot jarenlang minder inkomsten voor de gemeente. Dan wordt het ook moeilijk om een hoge 
solvabiliteit op de bouwen. De ChristenUnie is voor lage lasten, mits natuurlijk de voorzieningen op 
peil blijven. Ook hierbij geldt dat lage lasten voor ons geen doel op zich zijn. Dat is altijd ons beleid 
geweest en dat willen we ook zo houden. Maar dan moeten we ook een lagere solvabiliteit 
accepteren.  

De tijden zijn onzeker. Het college heeft aangegeven in de kadernota geen rekening te hebben 
gehouden met de gevolgen van de coronacrisis. In die lijn kunnen wij ons vinden, want het is nog niet 
duidelijk wat die gevolgen precies zijn. Maar laten we dan ook zo besluiten en nu niet onnodig de 
algemene reserves verhogen door flink te bezuinigen. Mocht het in de toekomst toch nodig zijn dan 
kunnen we dan bekijken wat nodig is. Daarom dienen we het volgende amendement in: 
Amendement verlaging taakstelling kerntakendiscussie. En daarnaast dienen we nog drie 
amendementen in op de voorgestelde kadernota: 

- Amendement schrappen verplaatsing Spuigat 
- Amendement incidenteel budget maaien waterplanten 
- Amendement schrappen structurele verhoging mobiliteitsplan  

De lokale lasten zullen ook het komende jaar flink stijgen doordat de kosten voor verbranding en de 
verbrandingsbelasting fors omhoog gaan. Ook levert het PMD en het oud papier steeds minder op. 
Het is dus belangrijk om de hoeveelheid huishoudelijk afval beperkt te houden. We gaan er vanuit 
dat met deze stijging de kosten volledig gedekt worden en het college ervoor zorgt dat de lasten 
volgend jaar niet verder gaan stijgen.  

Voorzitter, vorig jaar was bij de Kadernota onze grootste uitdaging het beheersbaar krijgen van de 
zorgkosten. De ChristenUnie had regelmatig het gevoel als enige een andere visie te hebben op het 
beheersbaar krijgen van die zorgkosten. Investeren in projecten als Meedoen en het aantrekken van 
een specialistische jeugdondersteuner werden door de andere partijen sceptisch bekeken. Wij zijn 
dan ook blij verrast dat uit deze Kadernota blijkt dat het college de visie van de ChristenUnie op dit 
onderdeel steunt. De subsidie voor het project Meedoen wordt structureel en we maken nog meer 
geld vrij voor een specialistische jeugdondersteuner. Als ChristenUnie zijn we hier blij mee! Met het 
rapport van BMC in de hand zien we echt dat we op de goede weg zijn en het als gemeente goed 
doen. We kijken uit naar het vervolggesprek met de raad over dit rapport.  

Naast deze uitdaging zien wij voor de komende jaren nog meer op ons pad komen.  

Als ChristenUnie zouden we ook meer aandacht willen hebben voor het sporten binnen onze 
gemeente. Er zijn meer inwoners die niet sporten dan die wel sporten. Sporten is gezond en daarom 



zouden we dit als gemeente meer moeten stimuleren, zowel bij kinderen, als jongeren en 
volwassenen. Daarom dienen we de volgende moties in: 

- Motie uitbreiding Sporthallen 
- Motie sporten voor iedereen 
- Motie buiten spelen is te leren 

Tenslotte voorzitter hebben we de afgelopen maanden vooral in ons eigen dorp gerecreëerd. Voor 
sommigen een nieuwe ontdekking van onze mooie omgeving! Wat de ChristenUnie betreft zorgen 
we voor een nog betere beleving. Zo is een langgekoesterde wens het realiseren van een goede 
fietsenstalling in het centrum. Ook de bankjes en picknickplaatsen in en rond het dorp kunnen een 
uitbreiding gebruiken om zo nog meer te kunnen genieten van ons mooie landschap. We vragen het 
college om hiervoor met plannen te komen en dienen daarbij de volgende moties in: 

- Motie fietsers op 1 
- Motie recreëren en genieten  

Daarnaast willen we nog twee moties indienen, één om als gemeente te kijken naar vormgeving en 
indeling van de gemeentepagina en een motie proactief te handelen om voorzichtig met het water 
om te gaan in tijden van droogte. 

- Motie herziening gemeentepagina 
- Motie zuinig op water  

Voorzitter, ik sluit af.  
Het realiseren van al onze plannen, het stellen van kaders en het beste zoeken voor ons dorp kunnen 
wij niet zonder Gods onmisbare zegen. Die zegen wensen we aan u allen toe.  
 
 
 


